
Adviezen KRA over Milieu 

Voorwoord 
Beste wethouder,  

Wij (de Kinderrechtenambassadeurs) hebben onlangs meerdere bijeenkomsten gehad en 
ons verdiept in het thema Milieu. Deze thema’s vinden wij erg belangrijk omdat we zowel 
dieren in de natuur als kinderen in Nederland een fijne toekomst wensen. We hebben 
verschillende onderwerpen besproken en daarop gerichte adviezen geschreven die we 
graag aan u en de gemeenteraad willen voorleggen.  
 
Aanleiding 
Wij vinden het milieu een belangrijk onderwerp. We zien dat er veel dingen in Rijswijk nog 
niet helemaal goed gaan en beter zouden kunnen. Daarbij hebben we aan de kinderen/ 
de toekomst gedacht, maar ook aan de dieren en de natuur.   

Wij hebben ons met onze adviezen gericht op:  

- Afval  
- Biodiversiteit 
- Auto’s  
- Stroom en gas gebruik 

Advies 1: Meer aandacht voor afval in Rijswijk  
We zien dat er in Rijswijk nog regelmatig afval op straat ligt of in de natuurgebieden. Dit 
hoort niet vinden wij en daarom hebben we een viertal adviezen bedacht om dit aan te 
pakken.   

a) Er moet strenger gehandhaafd worden op het dumpen van afval in de natuur of op 
straat. Eén van de kinderrechtenambassadeurs heeft onlangs tijdens het 
buitenspelen in het bos een berg drugsafval gevonden. Zij heeft toen meteen haar 
moeder gebeld, die vervolgens de politie belde om dit afval te verwijderen. Dit is 
een situatie waarvan wij hopen dat dit niet vaker zal gebeuren en zeker niet als dit 
jongere kinderen waren geweest. Daarom zijn wij er voor dat er meer handhavers 
ingezet worden in de gemeente om hierop te controleren. Mocht dit qua kosten of 
personeel lastig zijn dan kan er ook gedacht worden aan meer vrijwilligers 
(wijkpreventie) om dit soort afval te signaleren en door te geven aan de politie of 
handhaving.  
 

 

 

 

 

 

 

  



b) Op plekken waar veel mensen komen zouden er meer prullenbakken moeten 
staan. Denk hierbij aan:  
o Parken 
o Speeltuinen  
o Schoolpleinen  
o Maar ook op straat zien wij regelmatig geen prullenbak staan 

Deze prullenbakken moeten een vrolijker uiterlijk krijgen zodat het meer uitnodigt 
om er wat in te gooien en de prullenbak beter opvalt. We weten dat dit ook al 
eerder is genoemd door de KRA een paar jaar geleden. Maar helaas is dit nog niet 
in heel Rijswijk doorgezet.  

                  

 

 

 

 

 

 

c) Op scholen moet er meer aandacht komen voor recycling. In groep 5 t/m 8 moeten 
er lessen komen over de gevolgen van afval in de natuur. Sommige scholen doen al 
mee aan de afvalrace in Rijswijk, maar zeker niet allemaal. Wij vinden dat iedereen 
deze lessen zou moeten krijgen. De gemeente kan 
voor de lesstof zorgen en deze aan de scholen geven 
zodat de juf of meester die lessen kan geven in de 
klas. Het lijkt ons ook een goed idee als er in de klas 
een recyclebak komt te staan om de verschillende 
soorten afval op een goede manier te kunnen 
scheiden.  

 

 

d) Eén keer per jaar moet er een sponsorloop georganiseerd worden in Rijswijk waar 
alle scholen aan mee kunnen doen. Met deze sponsorloop kan er geld opgehaald 
worden voor een goed doel wat met het milieu te maken heeft. Daarbij kunnen we 
tijdens de sponsorloop de route opruimen als we door verschillende bossen gaan 
rennen/lopen met elkaar.  

 

 

 

 

 

 



Advies 2: Meer aandacht voor biodiversiteit in Rijswijk 
Tijdens onze vergaderingen hebben we vaak benoemd dat er meer aandacht zou moeten 
zijn voor de dieren en de natuur. We hebben hier verschillende ideeën over en tijdens 
onze laatste bijeenkomst hebben we van wethouder Sandra van de Waart geleerd dat dit 
met een moeilijk woord biodiversiteit heet.  

- We kunnen Rijswijk vrolijker maken door op meer plekken gekleurde bloemen 
te planten. Eventueel ook in plantenbakken langs de weg. Dit is goed voor de 
bijen en andere dieren, maar ook voor het straatbeeld in Rijswijk.  

- Meer insectenhuisjes plaatsen waar insecten kunnen wonen.  
- Eventueel ook andere dingen waar dieren gebruik van kunnen maken in de 

natuur.  

We denken dat hierdoor ook meer mensen naar de parken en bossen zullen gaan om te 
wandelen, waarbij ze ook de hond kunnen meenemen.  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Advies 3: Minder mensen moeten 
autorijden in Rijswijk   
Op dit moment vinden wij dat er teveel auto’s in Rijswijk rijden die ook vervuilend zijn voor 
het milieu. Daar willen wij iets tegen doen.  

Door een campagne op te zetten rondom dit onderwerp willen wij mensen oproepen om 
minder met de auto te reizen. Met verschillende scholen kunnen we een challenge week 
houden om zoveel mogelijk lopend en met de fiets naar school te gaan tijdens die week. 
De school waarvan de ouders/docenten het minst met de auto naar school zijn gegaan 
die wint! Dit zouden we willen voor de groepen 6, 7 en 8 omdat daarvan de kinderen zelf 
met de fiets of lopend naar school kunnen gaan. De winnende school wint een leuke prijs 
waar alle kinderen van de school iets aan kunnen hebben. Bijvoorbeeld een springkussen 
op het schoolplein naar keuze. Tijdens deze challenge week wordt er ook aandacht 
gegeven aan de gevolgen van autorijden en de uitlaatgassen die het milieu vervuilen 
zowel voor de ouders als de kinderen.    

 



 

 

   

 

 

 

 

 

 

Advies 4: Black-out dag in Rijswijk  
Aansluitend op ons vorige advies willen we nog een stapje verder gaan. We hebben ook 
bedacht dat het leuk zijn om een black-out dag in Rijswijk te organiseren. Tijdens deze 
dag roepen we mensen op om die dag geen (of zo weinig mogelijk) stroom en gas te 
gebruiken. Hierdoor gaan mensen gezellig spelletjes spelen, doen ze de kaarsen aan i.p.v. 
het licht en gaan kinderen meer buitenspelen i.p.v. gamen.  

We kunnen niemand verplichten, maar willen met de campagne mensen oproepen om 
(deels) mee te doen hieraan. We zorgen ervoor dat mensen beseffen hoeveel (onnodig) 
stroom/gas ze dagelijks eigenlijk gebruiken en dat het zonder of met minder ook heel 
goed kan. Veel mensen zijn verslaafd aan apparaten die op stroom werken, dit is een 
leuke manier om mensen dit te laten inzien dat het anders kan.  

Deze dag zou in de zomer moeten plaatsvinden zodat het langer licht is en warmer 
buiten. Kinderen kunnen langer buitenspelen en mensen hebben waarschijnlijk de kachel 
al niet aan staan i.v.m. de buitentemperatuur.  

Hopelijk gaan mensen hierna ook bewuster om in hun gebruik van gas en stroom.  

    

     

 
 

 

 

 

 

Terugkoppeling 

Wij zien graag van de gemeente per advies een reactie tegemoet. We hopen dat er een 
aantal punten uitgevoerd/opgepakt kunnen worden.  

 

Met vriendelijke groet, 

De Kinderrechtenambassadeurs 


